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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 17. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 30. októbra 2012 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 14 starostov a RS bola uznášania 

schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke a opýtal sa 

starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu rokovania. Žiadne 

neodzneli, preto dal o programe hlasovať.  

  

Hlasovanie č. 1 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Iveta Kijevská a Ing. Ján Kupec 

- - - 

 

Bod č. 1 

EHMK: Otvárací ceremoniál, program na rok 2013 a grantová schéma 3.2. – 

spolupráca s MČ 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní zástupcov neziskovej organizácie 

Košice – Európske hlavné mesto kultúry 2013 (EHMK) a to: riaditeľa - Ján Sudzina, 

umeleckého riaditeľa - Vladimír Beskid, hlavného koordinátora otváracieho 

ceremoniálu - Lumír Mati a koordinátora otváracieho ceremoniálu - Peter Giertl. 

 Uviedol, že v úvode sa bude hovoriť o Otváracom ceremoniáli a následne sa otvorí 

diskusia o grantovej schéme Programu 3.2. kvôli čomu sa takto zišli a kvôli čomu je tu 

aj vedenie EHMK, a to podiel a spolupráca mestských častí na podujatiach a aktivitách, 

ktoré sa v Košiciach pripravujú v roku 2013.  

 

p. Sudzina, riaditeľ Košice - EHMK 2013: V prvom rade sa poďakoval za možnosť, že môžu 

prezentovať víziu Otváracieho ceremoniálu a tiež participáciu mestských častí 

v programe pre rok 2013. Uviedol, že Otvárací ceremoniál sa uskutoční 20. januára 

2013 a túto možnosť stretnutia chceli využiť, aby mohli starostov informovať, akým 

spôsobom, respektíve čo sú priority pre podávanie žiadostí pre grantovú schému 

Programu 3.2. a zároveň dodal, že uzávierka podávania žiadostí pre grantovú schému 

3.2. je 15. novembra 2012. 
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 Ich prezentácia bude mať dve časti. Prvá časť bude hovoriť o Otváracom ceremoniáli, 

kde ponúkajú priestor na zapojenie sa do Otváracieho ceremoniálu pre mestské časti, 

pretože chcú, aby nielen celé mesto, ale aj celý región žil Otváracím ceremoniálom. 

 Starostov bližšie informoval, že pri rozmýšľaní o tom, akú formu majú zvoliť zvažovali 

o niekoľkých alternatívach. Určite sa nechceli vydať cestou klasických a typických 

slovenských otváracích ceremoniálov, ktoré nazvali verzia „markíza“. Taktiež mesto 

Košice nie je schopné rovnať sa s mestami, ako je Liverpool, Marseille, ktoré majú 

osobnosti typu Paul McCartney a badžet 100-krát väčší, ako náš. Na základe toho si 

povedali, že musia byť iní, trocha tvoriví a rozhodli sa, že projekt bude zameraný nielen 

na mesto, ale na celý región. Samotný program Otváracieho ceremoniálu bude 

dvojdňový, ktorý bude nejakým spôsobom reflektovať víziu transformácie mesta 

a regiónu. Ohľadne spolupráce s mestskými časťami dodal, že im ponúkajú priestor pre 

ich iniciatívu. Oficiálny program Otváracieho ceremoniálu bude prebiehať v Starom 

meste a bude sa skladať z troch nosných prvokov. Po prvé to bude divadlo pre 

protokolárne záležitosti a hostí. Hlavné námestie bude zastrešovať hlavný program, 

resp. siestu a tretie to bude Steel aréna, kde vystúpi zahraničný umelec. Všetko ostatné 

bude prebiehať v ostatných priestoroch, pretože limitujúcim faktorom je to, že bude 

január a je obdobie zimy. Od tohto faktoru sa odrážala aj celá koncepcia Otváracieho 

ceremoniálu. Z divadla bude vysielaný priamy prenos a z hlavného programu bude 

spracovaný záznam. Sú dohodnuté aj priame vstupy do vysielania Slovenskej televízie 

a iných televízii. Predstava, resp. vízia je taká, že počas týchto dvoch dní, t.j. 19. a 20. 

januára 2013 budú mestské časti žiť svojim vlastným životom a vlastnými aktivitami, 

ktoré budú vtiahnuté do celkového programu Košice – EHMK 2013, aby všetci ľudia 

v meste mali pocit, že sú súčasťou niečoho veľkolepého.  

 

p. Mati, hlavný koordinátor Otváracieho ceremoniálu: Hovoril o celkovej stratégii a vízii 

Otváracieho ceremoniálu a starostom podal základné informácie o tom, že ceremoniál 

bude dvojdňový a bude sa odohrávať 19. a 20. januára, t.j. v sobotu a v nedeľu.  

 Starostov oboznámil s časovou udalosťou a dodal, že než začne samotný ceremoniál, 

budú mu predchádzať dve udalosti tzv. warm up, 21. 12. 2012 nazvaný „Koniec sveta“, 

pretože sa budú hrať s myšlienkou, že v Košiciach začína nový svet a Košice ho 

reprezentujú. Uskutoční sa na Námestí osloboditeľov. Dva týždne pred samotným 

ceremoniálom sa uskutoční festival na Jahodnej, kde budú promovať aktivitu, aby ľudia 

počas víkendu nešli lyžovať, ale aby prišli do mesta. Festival bude zameraný na 

adrenalínové športy, hudbu. Vyzval starostov ak majú nápady ako sa do toho zapojiť, 

veľmi radi to privítajú.  

 Uviedol, že v noci z piatka na sobotu, t.j. z 18. na 19. januára sa dobrovoľníci budú 

snažiť zmeniť tvár mesta tak, aby v sobotu ráno (19.1.2013) sa návštevníci ale aj 

samotní občania mesta prebudili do istej fikcie, ktorú si predstavujú tak, že Košice sa na  

dva dni stanú hlavným mestom kultúry, kde budú jasné signifikantné znaky toho, že 

budú k dispozícii informátori pre návštevníkov, ktorí prídu buď vlakom, lietadlom, 

autobusmi a ktorí im budú zadarmo podávať teplý čaj, informácie. Budú informačné 

stánky, letáková kampaň, zástavy, resp. oficiálne veci, ktoré má mať hlavné mesto 

kultúry, kreatívne znaky v uliciach typu fragmenty, logá rozsypané z neba, niekoľko 

desiatok grafitov na celofánoch rozmiestnené medzi stĺpmi osvetlenia a stromami tak, 

aby nedošlo k poškodeniu pamiatok. Návštevníci a obyvatelia mesta by v priebehu 

dvoch dní mali pocítiť takú ochutnávku toho, čím by mohli byť Košice, alebo čím by 

postupne a kam by mali smerovať v rámci toho, že to je mesto plné kultúry. Samotný 

program bude zameraný na desiatky aktivít, ktoré pobežia v Starom meste, v okolitých 

častiach a samozrejme aj v jednotlivých mestských častiach. Jeden z nosných bodov 
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bude, že by radi vytvorili tzv. kultúrne body a v spolupráci s inštitúciami, partnerskými 

mestami a krajinami, ktoré pôsobia v rámci platformy UNICEF by radi vytvorili tzv. 

kultúrne veľvyslanectvá. Túto ideu už prezentovali zahraničným partnerom, ktorí ju 

privítali. Budú použité priestory v galériách, divadle, múzeum. Súkromné priestory typu 

hudobné kluby, reštaurácie a za tretie to budú priestory v obchodných domoch, alebo 

prázdne budovy pod správou KSK, resp. mesta Košice a iných štátnych inštitúcii.  

 Hlavným dôrazom na sobotňajší program bude zábava určená hlavne pre mladých, 

ktorý bude bežať v kluboch a budú to hudobné produkcie kapiel z mesta, regiónu 

a zahraničných hostí. Po druhé to bude priestor pre mladých dizajnérov pod názvom 

Dizajnový palác, kde sa budú prezentovať mladí dizajnéri z Košíc, regiónu a zo 

zahraničných partnerských miest a krajín. Zrealizujú sa módne prehliadky, t.j. fashion. 

So zástupcami miest, inštitúcií a krajín, ako napr. Miskolc, Vrodslav, Ľvov, Rakúsko, 

Česká republika, Maďarsko, atď. sa vo vybratých priestoroch zriadia reprezentatívne 

miesta, kde partneri mesta Košice budú prezentovať svoju kultúru. Prebiehať by to malo 

celé dva dni, kde budú inštalácie typu grafika, fotografia, aby celý deň ľudia mohli prísť 

s napr. alternatívnou mapou a pozrieť si prezentáciu kultúry vybranej krajiny, alebo 

inštitúcie, ako napr. Rady Európy. Ďalej to bude program typu kapela, alebo DJ, alebo 

ochutnávka kuchyne, resp. gastronómie. Reálne by to malo vyzerať napr. aj tak, že 

v meste je podnik Madrid, kde by ulicu vylúčili z dopravy, dohodnú zapojenie občanov, 

alebo miestne aktivity so španielskym gymnáziom na realizáciu tzv. fiesty, DJ a celá 

ulica na spomínanej alternatívnej mape hlavného mesto Európy bude ako „španielska“. 

To znamená, že takýmto spôsobom sa zrealizuje X takých to bodov, kde budú krajiny 

a zahraniční partneri mesta prezentovať sa so svojou kultúrou.  

 Skonštatoval, že toľko ku samotnej atmosfére mesta, t.j. zahraničné zastúpenia mesta 

partnerské a inštitúcie, jednak hudba v meste a po tretie dizajn a móda. To je 

dominantný program na sobotu. V prípade, že finančné prostriedky dovolia, uvažujú 

ešte nad jednou aktivitou, ktorá by bola zameraná pre mladých a to tanečná party 

v Infinity aréne.  

 Ich snahou, teda realizačnou snahou je, aby okrem aktivít, ktoré budú realizovať, 

vzbudiť a vybudiť aktivity a inšpirovať aj ostatných, aby sa samostatne zapojili, či by to 

bola cirkev, alebo iné inštitúcie v meste, v regióne, alebo iné kultúrne inštitúcie pod 

správou KSK, alebo mesta. Preto by boli veľmi radi, aby okrem dominantných aktivít, 

ktoré sa musia zorganizovať a zaplatiť, keby mohli do toho prizvať všetkých partnerov 

čo sa týka regiónu, mesta a taktiež mestských častí.  

 V nedeľu budú pokračovať aktivity o ktorých už hovoril s tým, že tam bude prvok ktorý 

nazvali „Nedeľná chvíľka poézie“. Ich snahou je dostať ľudí do mesta, aby trošku 

nabudili tzv. mestský život, čo znamená, že je tu veľmi veľa pekných miest, ale ľudia 

ešte stále zostávajú doma a nedeľu trávia pri televízoroch, alebo maximálne idú do 

kostola. Preto by im ponúkli alternatívu ísť do mesta na nejaké raňajky, kde sa stretnú 

so zaujímavými ľuďmi napr. zo samosprávy, akadémie vied, kultúry, kde by mohli 

diskutovať o veciach, ktoré ich zaujímajú.  

 Mestské časti by radi pozvali do programu, pretože to bude program, kde sa oni 

dominantne sústreďujú na priestor centra a priľahlých ulíc, ale boli by radi 

ceremoniálom, ktorý zasiahne obyvateľov tam, kde žijú a preto požiadali o nejakú 

súčinnosť. Z niektorých mestských častí už dostali impulzy, že by sa do programu radi 

zapojili. Z ich strany sú tomu veľmi radi, preto ponúkajú túto možnosť pod hlavičkou 

EHMK vlastnú iniciatívu vyvinúť. Na druhej strane si uvedomujú, že netušia, aké bude 

počasie v januári, či je možné robiť program typu pódium napr. pred radnicou, pred 

magistrátom, kde by sa naozaj niekto prišiel v mínus 20 stupňov na program pozerať. 

To znamená, že ponúkajú možnosť urobiť v častiach, kde sa nachádzajú spoty a ktoré 
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budú funkčné zapojiť sa do aktivity ako takej. Ďalej v samotných mestských častiach 

vyvinúť iniciatívu v centrách, ktoré sú pre kultúru určené, aby sa niečo urobilo. Mal 

však dve prosby čo sa týka dramaturgie. Otvárací ceremoniál chcú, aby mal inú 

atmosféru ako zvyčajne, aby ľudia si nehovorili, v čom je ten rozdiel, aby to neboli 

vianočné trhy, aby to nebol Silvester, aby to neboli oslavy Dňa mesta, preto si povedali, 

že by bolo dobré, aby program, ktorý by sa v jednotlivých mestských častiach 

organizoval spĺňal dve kritéria. Prvým kritérium aby bolo to, že program nemusí mať 

zásadne umeleckú hodnotu, ale malo by to byť niečo, čo vzniklo na území danej 

mestskej časti. To znamená, že má komunitný rozmer, či už je to vystúpenie detí 

z materskej škôlky, alebo základnej umeleckej školy, jednoducho niečo, čo vzniklo 

vďaka tomu, že tam tá komunita funguje a ktorá je podporovaná, to znamená detský 

zbor, zbor seniorov, break dance, ale aby sa odprezentovali ľudia v rámci toho čo tvoria 

a nemusí to byť žiadne veľké umenie, ale aby to bolo v duchu, že „toto sme my 

a takýmto spôsobom sa zapájame do života kultúry a do života svojho mesta“.  

V prípade, ak by ste chceli priniesť účinkujúceho z vonku, tak aby spĺňal kritérium skôr 

umelecky, než zábavy, aby ľudia to vnímali, že to bolo niečo iné, aby v tom spoznali 

odlišnosť od napr. toho, že sa neorganizovali napr. vianočné trhy. Teda aby to bolo iné 

a aby sa išlo viac do kultúry než zábavy.  

Všetky aktivity, ktoré budú prebiehať v sobotu a v nedeľu v mestských častiach a všade 

inde, aby boli ukončené do 15. hodiny v nedeľu, pretože počnúc 16. hodinou začne 

slávnostný ceremoniál tzv. slávnostné uvítanie hostí v štátnom divadle na Hlavnej ulici. 

Z toho dôvodu by boli preto radi, aby ľudia, resp. obyvatelia aj samotných mestských 

častí sa nemuseli rozhodovať na akú aktivitu chcú ísť a neboli by radi, aby sa iné 

aktivity miešali so slávnostným ceremoniálom. Samotný slávnostný ceremoniál pobeží 

od 16. hodiny do 17.30 hod., kde sa bude nachádzať zhruba 500 hostí, čiže 250 párov. 

Tento program bude prenášaný Slovenskou televíziou life a bude pozostávať z troch 

častí, a to predstavenie regiónu, predstavenie mesta a predstavenie projektu. Keďže 

myšlienkou celého projektu je podpora kreativity, čo v slovenčine znamená tvorivosť, 

tak pracovne dali tomu názov, že je to o tom, čo sme vytvorili a to je hlavne 

predstavenie regiónov. Druhá časť je to, čo tvoríme, a to bude predstavenie mesta a jeho 

investičné celky premeny mesta, ako takého. Tretia časť by bola o tom, čo by radi 

vytvorili, a to budúcnosť projektu, ako takého, jeho predstavenie a smerovanie. Dôraz 

bude kladený aj na veci, ktoré vznikajú v Košiciach, alebo v Košiciach vznikli vďaka 

spolupráci pod patronáciou EHMK. Ako príklad uviedol Idu Kolárovú, ktorá 

v spolupráci s rómskymi deťmi vytvorila workshopy, pekné veci, čo predstavuje príklad 

toho, že je tu podpora regionálnej kultúry, národnostnej menšiny a čo môžu 

odprezentovať v rámci ceremoniálu. Ďalším príkladom uviedol skupinu AMC Trio 

v spolupráci s francúzskymi umelcami.  

Po skončení slávnostného ceremoniálu uvítania hostí o 17.30 hod. bude zhruba pol 

hodiny nato, aby sa hostia rozhodli, či pôjdu na Otvárací ceremoniál, ktorý začne dosiaľ 

podľa dohodnutých koordinátov o 18.00 hod. a bude trvať zhruba do 19.15 hod. Čas 

a termín nie je vybratý náhodou. Vychádzali zo skúsenosti otváracích ceremoniálov 

v iných mestách a preto to rozdelili na dve časti, kde v divadle a v teple vybraní hostia 

vypočujú politické prejavy a zoznámiť sa s regiónom, mestom a projektom. Následne na 

námestí za hodinu a štvrť prebehne šou hlavne pre Košičanov. Z tejto šou po 

skúsenostiach z rôznych priamych prenosov, ktoré sa konali v zime, či už to bol Deň 

ústavy, alebo z iných otváracích ceremoniálov, kde kvôli zime museli byť zrušené 

priame prenosy sa rozhodli, že z programu na námestí sa urobí záznam, teda zostrih 

najlepších momentov a  priame vysielanie nebude, pretože nie je dôležité aby všetci 

online videli čo sa v Košiciach deje, ale aby sa vytvoril mediálne čo najlepší obraz.  



5 
 

Samotné vyvrcholenie a záver ceremoniálu bude o 19.15 hod, aby sa sním dostali do 

hlavných spravodajských relácii a zabezpečili tak, aby  o samotnom ceremoniáli vedelo 

celé Slovensko a iné krajiny. Predbežne je dohodnutá televízia JOJ a Slovenská 

televízia. V kaviarni Slávia bude mať Slovenská televízia zriadené štúdio, ktoré bude 

celé dva dni monitorovať v päť minútových vstupoch aktivity nielen konané na Hlavnej 

ulici, ale aj v samotných mestských častiach a v regióne. Preto ak zo strany starostov 

vznikne požiadavka na propagáciu, alebo s kým by radi viedli dialóg v rámci 

spomínaného spravodajstva Slovenskej televízie, veľmi radi to urobia buď priamo 

v Slávii, alebo priamo v danej mestskej časti.  

Samotný ceremoniál na Námestí osloboditeľov sa ponesie v duchu myšlienky, že to 

nebude Otvárací ceremoniál len roku 2013 a projektu, ale bude to Otvárací ceremoniál 

budúcnosti, t.j. aká by mohla byť, ak sa im podarí všetkým zapojiť do myšlienky, že 

Košice môžu ísť smerom budúcnosti, ktorá bude postavená na kreativite, odvahe, 

špecifickom humore, na pozitívnych víziách.  

Pre V.I.P. hostí bude pripravené pohostenie v Dome umenia. Pre ostatných ľudí, t.j. 

obyvateľov mesta, návštevníkov, turistov a v konečnom rade aj pre V.I.P hostí, ktorí 

prejavia záujem, bude v čase od 20.30 hod. koncert v Steel aréne. Predbežne sa 

dohaduje vystúpenie napr. Jamiroquai a iné veľké hviezdy. Koncert bude trvať do 22.00 

hod.  

Uviedol, že regióny sa do Otváracieho ceremoniálu zapoja podľa toho, či budú mať 

prostriedky a vôľu. Momentálne sú o tom informovaní a ak sa rozhodnú, tak budú bežať 

ako sprievodné aktivity v sobotu. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby skôr ako začne diskusia, bolo povedané 

niečo aj o grantovej schéme ako sa môžu mestské časti do toho zapojiť.  

 

p. Beskid, umelecký riaditeľ EHMK: Najdôležitejšou správou pre vás je asi tá, že grantový 

systém ministerstva kultúry má uzávierku 15. novembra 2012. To znamená, že už o dva 

týždne, kedy by tam mali byť projekty. Uviedol, že pre starostov MČ je určený Program 

3.2. Číslo 3 je pre celkové Európske mesto kultúry, 3.1. je špeciálne pre tím Košice 

2013 a 3.2. program je určený pre všetky ostatné právne subjekty, kultúrne inštitúcie, 

operátorov, umelecké združenia a pod. V tejto súvislosti poprosil starostov, či majú 

nejaké aktivity, alebo možnosti, ktoré by chceli ponúknuť do umeleckého kultúrneho 

programu na rok 2013 mimo Otváracieho ceremoniálu. Chcel by, aby o tom diskutovali 

ešte predtým, aby predišli možným konfliktom a zbytočne veľkým očakávaniam.  

 K ďalšej dôležitej informácii ku grantovej schéme ešte patrí to, že je tam 5 % 

spolufinancovanie a aby mysleli na to, že tých 5 % je zo sumy o ktorú budú žiadať a nie 

z tej, ktorú reálne dostanú. Také sú pravidlá ministerstva kultúry. 

 Druhú vec, ktorú dal do pozornosti je mediálna podpora. Možno si už všimli, že od 

septembra beží 5 minútový špeciál určený EHMK v sobotu na STV 2 v podvečer pred 

správami. To znamená, že ak starostovia majú aktivity, ktoré sa robia mimo n. o. Košice 

2013 a mimo Otváracieho ceremoniálu v priebehu roku, tak tento program bude bežať 

a ak sa bude jednať o aktivitu, ktorá bude prerastať rámec mestskej časti, resp. mesta, 

alebo bude mať dimenzie cezhraničné, dá sa to odprezentovať. Na propagáciu aktivít 

ponúkajú aj webovú stránku EHMK a po osobnej komunikácii s pracovníkmi, ktorí 

majú na starosti žurnalistiku, im bude poskytnutý kód, ktorý slúži na priame 

nahadzovanie aktivít do programu EHMK.  

 Treťou dôležitou vecou je to, že by radi prezentovali Košice ako Európske hlavné mesto 

kultúry nielen ako celok, ale ako mesto, ktoré sa skladá z 22 mestských častí. Pri 

niektorých oficiálnych príležitostiach by radi zverejnili aj vlajky, zástavy, erby 
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jednotlivých mestských častí, ak by to bolo možné. Predstavuje si to napr. v divadle, 

kde by sa v priestoroch foajé počas slávnostného uvítania hostí umiestnili všetky vlajky 

MČ, aby bolo jasné, že mesto Košice má 22 mestských častí. To by sa mohlo zopakovať 

aj pri otvorení amfiteátra. V tejto súvislosti poprosil starostov, aby na svojej úrovni 

v spolupráci s n. o. Košice 2013 túto vec dotiahli, aby mohli spoločne prezentovať ich, 

teda MČ a mesto. 

 Vie si predstaviť, že by Rada starostov akýmsi gestom mohla prevzala záštitu, resp. 

partnerstvo nad novým investičným projektom, ako je amfiteáter. Aby starostovia 

ponúkli program, ktorý by spoločne vyskladali okrem oficiálneho, ktorý majú na 

starosti oni, teda n. o. Košice 2013. Pripravujú veľký folklórny festival Cassovia folk 

fest, Filmový festival a pod.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Je presvedčený o tom, že mestské časti sa zapoja svojimi 

aktivitami do celkového programu EHMK, ale nakoľko sa nehovorilo o preprave, resp. 

o možnosti dopravy občanov z jednotlivých mestských častí na Otvárací ceremoniál, 

opýtal sa, či boli rokovania s DPMK v tejto veci, nakoľko DPMK bežne na Silvestra 

sprístupni takúto dopravu a umožní občanom dostať sa do centra mesta na samotný 

program. Pýtal sa, či aj v tejto aktivite, ako je EHMK Otvárací ceremoniál sa nad 

takýmito krokmi uvažovalo.  

 

p. Sudzina, riaditeľ Košice - EHMK 2013: Samozrejme rozmýšľajú aj o tomto a v tejto fáze 

pripravujú celkovú štruktúru Otváracieho ceremoniálu s tým, že sú si vedomí toho, že 

33 ľudí z tímu Košice 2013 nie je schopných zrealizovať Otvárací ceremoniál, pretože 

to je jedno grandiózne podujatie, ktoré v Košiciach ešte nebolo. Aj vzhľadom na to, že 

ich tím sa musí venovať aktivitám počas celého roka, nemôžu sa na tri mesiace venovať 

len Otváraciemu ceremoniálu. Preto si zvážili, že jednotlivé podsystémy, ktoré sa 

vyžadujú, budú delegovať externým subjektom. Ak hovoríme o protokole, bude to 

agentúra, ktorá bude zabezpečovať čisto len protokol, ak budú hovoriť o technickom 

zabezpečení, zrejme to bude PROGRESS PROMOTION, ktorá organizuje 

Medzinárodný maratón mieru v Košiciach, ktorá má skúsenosti s dopravným plánom, 

s bezpečnosťou, požiarnymi a zdravotnými záležitosťami. O súčinnosť požiadali aj 

riaditeľov mestských podnikov.  

 Uviedol, že ak budú prezentovať komplet celú stratégiu a budú vedieť, čo sa bude diať 

v jednotlivých mestských častiach, v regióne, čo sa bude diať v rámci centra mesta a čo 

bude v Steel aréne a v Infinity aréne, spoločne s DPMK a PROGRESS PROMOTION 

pripravia dopravný plán a samozrejme budú včas občanov informovať.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu.  

 Ako starosta MČ Košice – Šaca informoval, že v rámci grantovej schémy 3.2. v tomto 

roku mali prvú aktivitu pod názvom spevácka súťaž Na Košickej Turni. Poďakoval sa 

všetkým starostom, ktorí jeho pozvanie na tak jedinečné podujatie prijali a tiež sa 

poďakoval aj riaditeľovi n. o. Košice 2013 Jánovi Sudzinovi, ktorý sa taktiež podujatia 

zúčastnil. V tejto súvislosti už požiadali o príspevok v rámci grantovej schémy 3.2., aby 

aj na budúci rok zorganizovali toto podujatie, na ktorom možno vystúpia nielen domáce, 

teda košické folklórne zbory, ale aj hostia.  

 Osobne ho nadchla aj myšlienka amfiteátra, kde by jednotlivé mestské časti mohli  

dodať program podľa svojich možností a schopností a urobiť tak ucelený a možno 

jedinečný koncert všetkých MČ. 
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p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: V jej mestskej časti už zasadala kultúrna komisia, 

ktorá zostavovala kultúrny program mestskej časti na rok 2013. Na 20. januára majú 

naplánované podujatie pod názvom „Fašengy na valale“, ktoré sa bude niesť v duchu 

minulosť, prítomnosť a budúcnosť. Na tomto programe vystúpia deti z MŠ, ľudová 

rozprávačka, bude sa podávať hriatô, čeregy, šišky a na záver sa plánuje ľudová 

veselica. Z toho, čo bolo povedané ohľadne príprav Otváracieho ceremoniálu, jej 

plánované podujatie presunie na 19. januára, aby vyšli v ústrety kontextu príprav Košice 

– EHMK 2013. 

 

 p. Mati, hlavný koordinátor Otváracieho ceremoniálu: Skonštatoval, že to je presne to, o čo 

im šlo. O týchto aktivitách hovorili už aj na platforme kraja a išlo o to, že aj existujúce 

inštitúcie majú nejaké programy a dôležité je to, aby to išlo pod jednou hlavičkou, teda 

pod hlavičkou EHMK, aby to mohli spropagovať, zahrnúť to pod rámec a urobiť z toho 

veľkú vec, pretože tým, že budú desiatky, resp. stovky drobných aktivít, ktoré by možno 

prebehli o týždeň skôr, resp. neskôr, sa presunú na 19. januára, na sobotu, tak to dokážu 

dať pod jednu hlavičku a ľuďom to priniesť ako súčasť Otváracieho ceremoniálu. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Mimo košickí návštevníci sa potrebujú do Košíc nejako 

dostať. Žiaľ, ešte niekoľko rokov nebude do Košíc vybudovaná infraštruktúra. Mal na 

mysli diaľničnú sieť. Pravdepodobne hostia, ktorí sú očakávaní zo vzdialenejších 

európskych destinácii budú zrejme voliť iné spôsoby dopravy, a to leteckú, alebo 

železničnú. V tejto súvislosti dal do pozornosti to, že Košické letisko zíva prázdnotou 

a podľa jeho dlhodobých informácii, vyťaženosť letiska je mimo letnej sezóny dosť 

slabá. A ak sa uvažuje o tom, aby sa ľudia do mesta z vonku dostali, bolo by vhodné na 

obdobie Otváracieho ceremoniálu, nejakým iným spôsobom preriešiť systém 

dopravného spojenia lietadlom, prípadne železnicou pre Košice vo vzťahu k celej 

Európe.  

 

p. Sudzina, riaditeľ Košice - EHMK 2013: Sú si vedomí obrovskej nevýhody Košíc, čo sa 

týka dopravného spojenia. V rámci Otváracieho ceremoniálu pripravujú turistické 

balíčky spoločne s Košice – Turizmus, ktorý zahŕňa do toho zľavné na vlaky. Pripravujú 

sa na rokovanie so Železnicami SR. Viac ako rok majú rozbehnutú spoluprácu 

s vedením košického letiska a viedenského letiska a spoločne pripravujú aktivity, ktoré 

posilnia letecké spojenia medzi Košicami a inými destináciami. Bude sa to riešiť 

formou čartových letov, a to v prípade mesta Marseille. Riešenia budú aj jednotlivé, a to 

v prípade príjazdu tokijského orchestra. Hľadali leteckých operátorov spoločne 

s vedením košického letiska a viedenského letiska a jediným argumentom, aby iné 

letecké spoločnosti boli ochotní s nimi jednať bol ten, že Košice získali titul Európske 

hlavné mesto kultúry. Londýnska letecká spoločnosť EasyJet na 99 % zvažuje nad 

zrealizovaním priamej linky medzi Košicami a Londýnom. Uvažuje sa ešte nad 

priamym leteckým spojením Košíc s nejakou nemeckou destináciou v súvislosti so 

silným zastúpením nemeckého kapitálu v meste, ako je RWE, T-systems, atď.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Je toho názoru, že v prvom rade by sa malo sústrediť, 

resp. dávať veľkú váhu na to, aby uspokojili Košičanov ako takých, lebo tí tu zostávajú 

a tí z toho budú žiť a budú z toho ďalej čerpať. Tak ako už bolo povedané, bolo by 

vhodné zamyslieť sa nad bezplatnou dopravou v MHD počas Otváracieho ceremoniálu, 

resp. počas 19. a 20. januára.  

 Nechce, aby sa to bralo, ako jeho kritika, ale snažil by sa viac používať slovenské  

názvy, výrazy, viac čerpať z nášho folklóru, z našej kultúry. To, že nemáme osobnosť, 
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ako je Paul McCartney, to je pravda, ale myslí si, že máme dosť osobností slovenských, 

ale aj košických, napr. v divadle. Aby bolo viac toho slovenského, napriek tomu, že 

slovu workshop každý rozumie, je za to, aby aj pre toho zahraničného turistu, ktorý tu 

príde a stretne sa slovenským názvom, bude sa ho snažiť preložiť a tým sa možno viac 

zviditeľníme. 

 

p. Beskid, umelecký riaditeľ EHMK: Doplnil ohľadne dopravy to, že počas 20. januára bude 

zintenzívnená linka Košice – Viedeň a taktiež so Železnicami SR rokujú o tom, že 

spiatočný lístok do Košíc by mohol byť v cene jedného. S maďarskými partnermi 

pripravujú špeciálny turistický parný vláčik, ktorý by mal ísť z Budapešti už 18. januára 

(piatok), prenocuje v Miškolci a na 19. a 20. zostáva v Košiciach a v pondelok sa bude 

vracať späť. Išlo by zhruba o 600 maďarských turistov. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Dal do pozornosti pre umelecký tím EHMK 

umelca, ktorý žije v Kavečanoch a je to mladý violončelista Janko Bogdan.  

 

p. Mati, hlavný koordinátor Otváracieho ceremoniálu: Nevie, či to zachytili, ale jeden 

z najznámejších cestovateľských sprievodcov sveta Lonely Planet označil Slovensko aj 

vďaka projektu EHMK do v prvej desiatky odporúčaných destinácii pre budúci rok - 

Top 10. Konkrétne sme na na 5. mieste a aj to je dôkaz toho, že sa vie o tom, čo sa 

v Košiciach bude diať. 

 

p. Sudzina, riaditeľ Košice - EHMK 2013: Tak, ako sa všetky ostatné európske hlavné mestá 

kultúry vyjadrili, že „gro“ záujmu prichádza dva mesiace pred samotným Otváracím 

ceremoniálom, začnú sa o to intenzívne zaujímať zahraničný novinári a po Otváracom 

ceremoniáli zvykne prísť informačný a mediálny „bum“ domácich médií, ktoré sú 

inšpirované skôr tým zahraničným, tak to je to, na čom oni robia, každý týždeň 

prijímajú množstvo zahraničných novinárov.  SACR v spolupráci s Košice – Turizmus 

pripravujú novinárske cesty, či už z nemecky, anglicky, alebo francúzsky hovoriacich 

krajín a poskytnuté množstvo informácii a rozhovorov zohralo rolu, že sa to začalo 

prejavovať aj v zahraničnej tlači. Spomínané samotné 5. miesto zišlo aj z toho, že 

zahraničný redaktori komunikovali s nimi, s KSK a to je ich pocit, že sa tu oplatí prísť. 

Samozrejme pomenovali aj nevýhody, a to hlavne relatívnu dopravnú nedostupnosť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu. 

 Zhrnul čo tu bolo odprezentované. Ako starostovia boli vedením n. o. Košice 2013 

vyzvaní na aktívnu spoluprácu a zapojenie sa nielen do Otváracieho ceremoniálu, ale do 

aktivít na rok 2013. Predpokladá, že z vedenia EHMK, by mestské časti mohli byť 

oslovené listom, čo eventuálne ako by sa mohli podieľať na aktivitách a v priebehu 

mesiaca ich nahlásiť tímu EHMK. 

 

p. Sudzina, riaditeľ Košice - EHMK 2013: Skonštatoval, že mesiac času nemajú. Bol by rád, 

keby starostovia, ak majú aktivity spojené s Otváracím ceremoniálom, v priebehu dvoch 

týždňov kontaktovali koordinátora ceremoniálu Lumíra Matiho. Napísali úplne 

v krátkosti svoje predstavy a vízie. Budú sa snažiť aktivity zo strany MČ na 19. januára 

zapojiť do medializácie. Ohľadne grantovej schémy 3.2. sú otvorení s umeleckým 

riaditeľom s nimi komunikovať ohľadne všetkých projektov, aj keď majú už len termín 

do 15. novembra 2012. Boli by radi, ak by predtým, ako zasadne grantová komisia, aby 

projekty, ktoré budú väčšieho rozsahu, aby ich prekonzultovali s tímom Košice 2013, či 
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je vôbec šanca podať žiadosť, pretože finančné zdroje sú naozaj obmedzené. 

V minulom roku bolo podaných žiadostí na 7,8 mil. a reálne sa dalo podporiť 1,9 mil.  

 Oficiálny list samozrejme zašlú.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Odporučil Rade starostov v Košiciach zobrať na vedomie 

informáciu k príprave Otváracieho ceremoniálu Košice – Európske hlavné mesto 

kultúry 2013 a ku možnosti čerpať finančné prostriedky z grantovej schémy 3.2. 

 Poďakoval sa vedeniu n. o. Košice 2013 za ich účasť na rokovaní. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Informácia o pôsobnosti Stavebného úradu mesta Košice a spolupráca s MČ 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní RS Ing. Jozefa Hudáka, vedúceho 

Oddelenia výstavy, investícií a stavebného úradu MMK a Ing. Jarmilu Virbovú, vedúcu 

Referátu stavebného úradu MMK. 

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Odpovedala na otázky, ktoré boli zo strany starostov MČ 

povedané na poslednom rokovaní RS, kde má k dispozícii zápisnicu z tohto rokovania 

uviedla a v rukách držala metodické usmernenie Krajského stavebného úradu 

v Košiciach, kde sa uvádza, že z dikcie ust. paragrafu 34 ods. 1 stavebného zákona 

vyplýva, že obec je účastníkom konania, ak nie je stavebným úradom príslušným na 

územné konanie. Mestské časti v Košiciach nie sú obcami, ako takými, obec je mesto 

Košice, ktoré je aj stavebným úradom. Z uvedeného vyplýva, že pokiaľ mesto Košice, 

ako stavebný úrad, je miestne príslušné na konkrétne územné konanie, tak účastníkom 

konania nie je mestská časť a ani mesto Košice, ako také. Z dikcie ust. paragrafu 80 ods. 

1 stavebného zákona, nevyplýva povinnosť miestne príslušného stavebného úradu mesta 

Košice, príslušného pracoviska, oznamovať začatie kolaudačného konania mestskej 

časti a ani mestu Košice, ako takému. Tým odpovedala na otázku p. starostky 

Puzderovej z MČ Šebastovce. Mestská časť aj keď dá svoje vyjadrenie, tak stavebný 

úrad (SÚ) nie je povinný týmto vyjadrením sa zaoberať a vyhodnocovať ho v rámci 

konania. 

 Ohľadne otázky p. starostu Saxu z MČ Krásna, ktorý hovoril o metodickom usmernení, 

ktoré nemal k nahliadnutiu uviedla, že v tom čase pracovníčka SÚ Juh viedla dosť 

komplikované konanie ohľadne p. Kovalčika, preto p. starostovi povedala, že pripraví 

kópiu tohto usmernenia a nechá ju v podateľni.  

 Metodické usmernenie z Krajského stavebného úradu v Košiciach má SÚ k dispozícii 

od 08.12.2011 a na základe neho sa pracovníci stavebných úradov zariadili a oznámenia 

o začatí kolaudačných konaní MČ neposielajú.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Aby nedošlo k nedorozumeniam, preto na osvetlenie 

situácie uviedol, že menovaný pán začal nelegálne prestavovať rodinný dom na 

prevádzku pizzerie, ale nie je to len pizzeria, ale je to v podstate aj krčma. Čo sa 

nepáčilo susedom a nepáčilo sa mestskej časti. Už jeho predchodca dal nesúhlasné 

stanovisko a aj on už viackrát dal nesúhlasné stanovisko, taktiež susedia. Stavebník sa 

rozhodol, že to skúsi zlegalizovať dodatočne, napriek tomu, že mal negatívne stanoviská 

od ľudí. Stavebník sa ale rozhodol, že začne robiť nadstavbu a riešil to ako bývanie 

spolu s prevádzkou. Stavebný úrad to najprv riešil ako nelegálnu stavbu, potom tú istú 

vec riešil ako sólo prístavbu s tým, že neriešil nelegálnu stavbu. Prišlo sa na to, že to asi 

tak nepôjde, tak sa to riešilo ako legálna prístavba na nelegálnu stavbu. Zase to nešlo. 
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Na jeho stole má kopu rozhodnutí a spôsobov ako sa to riešilo. Myslí si, že bolo by 

preto dobré, aby v takých citlivých prípadoch, keď sa jedná o pohostinské zariadenia, aj 

keď to niekto volá pizzeria, aby sa mohla mestská časť vyjadriť. Spomenul územný 

plán, ktorý v danej veci tam rieši individuálnu bytovú výstavbu a nie pohostinské 

zariadenia. V tomto čase už sú na jednom mieste tri a spôsobuje to značný problém pre 

obyvateľov. Potom, ak mestské časti nie sú na základe zákona účastníkmi konania, tak 

potom sa veľmi ľahko stane, že v zosuvnom pásme bol, napriek nesúhlasu mestskej 

časti, prednedávnom dodatočne zlegalizovaný rodinný dom. Čo k tomu viac dodať. Na 

jeho otázku pracovníkovi SÚ, či preberá za to aj zodpovednosť, resp. či preberá za to 

zodpovednosť SÚ, ak sa niekomu niečo tam stane, tak mu bolo povedané, že to je 

diskutabilné. A z tohto príkladu si myslí, že starostovia mestských častí, ako aj samotní 

miestni poslanci, majú asi najlepší prehľad o tom, čo sa v obci deje a preto by 

starostovia mali byť minimálne prizývaní a SÚ by mal brať na zreteľ to, aký majú 

názor. Spomenul ešte jeden prípad, ktorý rieši momentálne a iba včera podal žiadosť na 

stavebný úrad ohľadne ulice Vyšný dvor, radová zástavba, kde majitelia nehnuteľnosti 

nemali možnosť ju užívať, keďže tam bola nelegálna osada, ktorú dnes úspešne 

likvidujú. Prepadla sa tam strecha a vedľa ešte býva 20 ľudí. Teraz sa jedná o životy 

obyvateľov a verejne tu a teraz o tom hovorí, že majú tam problém, kde stabilita stavby 

dôsledku prepadu strechy je narušená. Má o tom aj statický posudok a žije tam 20 ľudí. 

Je potrebné to okamžite, resp. urýchlene riešiť. Uviedol, že z takýchto dôvodov a príčin, 

by mali byť starostovia účastníkmi konania, občan sa príde sťažovať k nemu na úrad 

a nie na SÚ. Je si vedomí situácie ohľadne kompetencií, ale ak je to len trošku možné, 

chcel by, aby boli účastníkmi. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Kolega p. Saxa hovoril konkrétne, ale ona 

by chcela povedať v čom je princíp. V prvom rade musí povedať, že spolupráca so SÚ 

pracovisko Juh a MČ Šebastovce funguje, vedia si vydiskutovať situáciu, povedia si 

svoje názory, SÚ z hľadiska zákonnosti. Chce tým povedať, že nemá problém so 

spoluprácou so SÚ. Ide ale o princíp, kde z metodického usmernenia SÚ nevyplýva 

povinnosť, ale dôsledok metodického usmernenia si už nikto neuvedomuje. To je 

dôsledok, o ktorom hovoril kolega, ale aj dôsledok napr. pri kolaudáciách. Uviedla 

konkrétny príklad skolaudovania rodinného domu, pri ktorom došlo k viditeľnej zmene, 

aká bola vydaná v stavebnom povolení. Aj v jej mestskej časti si občan vybudoval dom, 

posunul ho o 9 metrov a dom aj s betónovým plotom je v križovatke, ktorú už 

samozrejme nebude riešiť SÚ, ale ona, ako starostka. Táto konkrétna stavba ohrozuje 

dopravu, pretože dôsledkom stavby, je križovatka nepriehľadná. Toto sú tie následky 

spomínaného metodického pokynu, ktoré už ani pri kolaudácii nevyriešia, čo už 

nevyriešia ani pri stavebnom konaní, pretože aj keď sa vydá stavebné povolenie a ak ho 

niekto poruší, alebo zmení, ona, ako starostka sa to už nedozvie, až keď príde dotyčný 

občan s kolaudačným rozhodnutím a požaduje súpisné číslo.  

 Skonštatovala, že zrejme ide o kompetencie mestských častí v rámci stavebného zákona 

ako takých, pretože následne vznikajú dôsledky, ktoré musia riešiť, resp. ich riešia. 

Preto dala návrh, aby sa starostovia a pracovníci SÚ spoločne stretli, povedali si čo 

vedia urobiť, čo nevedia urobiť, pretože to nie je o tom, že ona ako starostka nevie 

spolupracovať so stavebným úradom. Telefóny existujú a ak je potrebné dôjde na SÚ, 

dôjde aj na stavbu, vie si overiť aj to, či bager, ktorý kope v Šebastovciach základy je 

tam oficiálne, alebo nie. Čiže netvrdí, že tieto veci si nevie overiť, len tvrdí, že takto to 

existovať nemôže, lebo následky metodického usmernenia Krajského stavebného úradu 

ten kto ich napísal si neuvedomil, ktoré sa stávajú a čo sa môže stať.  
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p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Zišli sa tu kvôli tomu a z toho dôvodu je tento bod 

zaradený na dnešné rokovanie, že ide o otázku komunikácie a debaty, nakoľko všetci 

ako tu sedíme, cítime, že komunikácia pokuľháva. Otázne je, že prečo? Ako právnik, 

môže len súhlasiť, že vymedzenie účastníka konania je vec, ktorú treba vykladať tak, 

ako zákon pripúšťa a môže byť totiž predmetom aj napr. súdnej žaloby a v takomto 

prípade by to nevedeli obhájiť, pokiaľ by ich niekto žaloval. Myslí si, že takéto prípady 

nie sú a keby aj boli, je ešte otázne, ako by na súde bola táto otázka posúdená, pretože aj 

Krajský SÚ je iba v inštancii orgánu štátnej správy a v danom prípade aj keď ide 

o prenesený výkon štátnej správy na mestá a obce v stavebnom konaní neznamená, že je 

to orgán, ktorý má patent absolútny na rozum, pretože takéto prípady, ak by vznikol 

spor, vie posúdiť iba súd. 

 Vníma to aj tak, že SÚ je ako medzi dvoma kameňmi. Existuje však aj pojem „dotknutá 

osoba“, dotknutej právami stavby, čiže nie účastníka konania. Cez túto inštanciu 

mestské časti s odvolávaním sa na zákon o obecnom zriadení vo všeobecných 

ustanoveniach, by mohli byť nejakým spôsobom včlenené do procesu, ktorý sa týka 

územného alebo stavebného konania, alebo zlúčeného, aby sa predišlo problémom, kde 

sa mestské časti mnohokrát dozvedajú o vydaní stavebného povolenia a mnohokrát aj na 

kontroverznú vec iba z médií, alebo z dopytov verejnosti. A to nepôsobí dobrým 

dojmom, ak starostovia nie sú informovaní v zárodku o nejakom dianí, alebo čo sa stalo 

a aké rozhodnutie bolo vydané, nakoľko sa na miestne úrady MČ ani nedoručujú. Ale 

ak by začlenili do toho slovo „dotknutý orgán“, tak stanovisko MČ by mohlo byť 

považované samozrejme ako odporúčacie a ktoré by mal SÚ zvážiť. Tým by sa urobilo 

premostenie v rámci tej informačnej bariéry. Podotkol, že starostovia malých, či 

veľkých MČ nechcú nejakým spôsobom zasahovať do kompetencie Stavebného úradu 

mesta Košice, na teraz, ako je to dané.  

V prípade, kde mesto Košice je účastníkom konania, kde je vlastníkom susediacej 

nehnuteľností, alebo na svojich právach by mohol byť dôvodným spôsobom dotknuté, 

myslí si, že v takých prípadoch by bolo dobré, aby mesto Košice vo fáze, keď ako 

účastník konania dáva záväzné vyjadrenie k stavbe požiadalo starostov o podporné 

stanovisko z MČ, ktoré by sa prípadne zamontovalo, ak by malo napr. vecné argumenty 

do stanoviska, ktoré sa vydáva k stavbám, kde mesto Košice je účastníkom konania. 

Tak, ako sa deje v prípadoch, keď mesto chce odpredať svoj nehnuteľný majetok, tak 

pred samotným začatím procesu k smerujúci k odpredaju sa opýta mestských častí, aby 

sa ako starostovia vyjadrili, či súhlasia s odpredajom danej konkrétnej nehnuteľnosti.  

Ak by to bolo možné, aby sa vzájomne mestská a miestna samospráva v tomto 

prepojila. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Poprosil,  aby pracovníci SÚ mali aj iný pohľad 

na výkon kompetencií, ktorý tu bol prezentovaný, pretože hneď na začiatku bolo 

hovorené o usmernení, čo musia vykonávať v súvislosti s mestskými časťami, resp. čo 

nemusia. Bol by rád a poprosil by o pohľad taký, ako je to na celom Slovensku, okrem 

Košíc, že všetci starostovia sú tí, ktorí podpisujú rozhodnutia a teda rozhodujú na 

svojom území o stavebnej činnosti. Vie o tom, že súčasná legislatíva je taká, aká je, že 

nie sú účastníkmi, ale aby sa z tohto pohľadu na to pozreli. Nehovorí o tom, že musia 

starostu počúvať, ale minimálne sa tým vážne zaoberať a povedal by, aby ľudia, ktorí 

túto činnosť vykonávajú, teda aj mesto Košice a pracovníci na SÚ, riešili to z pohľadu 

nielen stavebného, ale aj z celkového samosprávneho, teda zhromažďovať čo najviac 

informácií pri konkrétnom konaní a posudzovať to, aby výsledok daného rozhodnutia 

nespôsoboval problémy ďalej v budúcnosti, tak ako o tom už hovorila aj kolegyňa p. 

Puzderová. Poznamenal, že samotní starostovia, ktorí zabezpečujú ku spokojnosti 
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občanov život a spolužitie občanov, vedia o vzťahoch, o komplikáciách, o ktorých 

pracovníci SÚ nevedia. Napriek legislatíve, ktorá je aká je, ide mu len o tú ústretovosť 

a aby nebrali stanoviská MČ ako príťaž, ale naopak, aby to chceli a vyžadovali od 

starostov. Chcel tým povedať to, aby sa na to nepozerali „že nemusia“, ale aby to 

napriek tomu, že to nemusia, chceli, aby im aj stanoviská z MČ napomohli čo 

k najobjektívnejšiemu rozhodnutiu. Onoho času, aby aj toto podchytili, mal na mysli 

objektívne rozhodovanie, dohodli sa za účasti primátora, všetkých starostov a útvaru 

hlavného architekta (ÚHA), že SÚ budú stavebníka posielať pre stanovisko ÚHA 

a príslušnej mestskej časti, ktorá vo svojom záväznom stanovisku, ktoré vydáva na 

základe zákona, a pokiaľ uznajú stanovisko za vhodné, bude zapracované. Myslí si, že 

ÚHA má prvotné a vážne stanovisko vôbec ku začatiu nejakej stavebnej činnosti na 

území. Momentálne na SÚ je počuť, že stanovisko ÚHA môže alebo nemusí byť. 

Jednoducho povedané, že nemusí byť. Stanovisko ÚHA je podľa neho dosť vážne, 

pretože tento útvar je tu preto, aby sledoval stavebnú činnosť.  

 Skonštatoval, že je potrebné brať do úvahy stanoviská ÚHA a hovorí to v tom záujme, 

aby výstup bol taký, ktorý v budúcnosti nespôsobí problémy. Uviedol príklad, ktorý bol 

nedávno medializovaný v miestnom denníku ohľadne povolenia oplotenia pozemku pri 

Vyhliadkovej veži. Uviedol, že v súčasnosti aj v MČ Kavečany je plno čiernych stavieb 

a kontrolná činnosť je veľmi chabá. O tom už na minulých rokovaniach hovoril, že 

kontrolná činnosť by mala byť väčšia a ak to súčasní počet pracovníkov nestíha, tak aby 

sa v tejto súvislosti úsek posilnil. Možno že by sa nazbieralo aj viac peňazí skrz dane do 

mestskej kasy.  

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Z toho, čo už bolo povedané je jasné, že dnešné 

stretnutie v tejto súvislosti je jedna vážna vec. Napriek tomu, že je funkčne už dlho 

v samospráve, takéto stretnutie nebolo. Poznamenal však, že mu tu chýba zastúpenie 

útvaru hlavného architekta (ÚHA). Zo strany starostov vnímajú ÚHA ako jeden vážny 

základ,  zdroj všetkého, čo sa deje v meste a v MČ. Samozrejme, svoje opodstatnenie 

majú aj SÚ. Veľmi rád by však navrhol, aby pracovníci SÚ prišli na stáž ku starostom 

a aby po prebratí istých vecí následne zistili, ako sa majú chovať pri výkone stavebných 

vecí. Chcel tým povedať, aby SÚ nebrali starostov ako tých, ktorí podrypujú ich 

autoritu, ale ako pomoc a že chcú im povedať to, čo spoza zeleného stola nevedia. Je 

presvedčený o tom, že pracovníci SÚ prídu len na konkrétnu kolaudáciu. Počas jeho 

druhého funkčného obdobia vo funkcii starostu a od revolúcie čo vykonával zástupcu 

starostu, sa nestretol s aktivitou SÚ, aby prišli do mestskej časti, aby sa po nej prešli, 

aby ju videli, aby si spoločne sadli nad územný plán, aby vedeli lepšie komunikovať. 

Vie, že pracovníci SÚ nestačia s pracovným časom ani na administratívu, stretol sa 

s tým, nemajú čas chodiť. To isté platí aj na úseku špecializovanej dopravy, ale funguje 

to tak, že ten, kto vydáva rozhodnutia, musí spätne vykonávať aj kontroly. Povedal to 

v súvislosti s prekopávkami, kedy sa prepadávajú cesty a v poslednom čase pribúdajú 

oplotenia z betónových kvádrov, ktoré sú vysoké, nepriechodné pre slnečné lúče. 

V tejto súvislosti sa už rozprával s pracovníkmi ÚHA aj s pracovníkmi SÚ, ktorí mu 

povedali, že v územnom pláne, v tom podrobnom má byť stanovené, aké ploty majú 

byť, kde a v akej výške majú byť. Pýtal sa, prečo SÚ vydá rozhodnutie pre stavbu 

takého plota, ktorý bráni prieniku slnečných lúčov do susedovho dvora a nehovoriac 

o problémoch, ak chce vyjsť s autom zo svojho dvora na cestu. Takýto konkrétny prípad 

je v Myslave v časti Na kope. 

 Hovoril ešte o jednej dosť vážnej veci v súvislosti so zahájenou mohutnou výstavbou 

v okolitých obciach, a to v Baške, Bukovci, Nižnom a Vyšnom Klatove, Hyľove, kde sa 

realizuje výstavba na 100 až 300 domov a pri jeho otázke, ako sa budú do Košíc 
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dostávať mu nikto adekvátne neodpovedal, nakoľko touto vecou sa nikto nezaoberá, 

nikto to nerieši. Krajský úrad by sa mal starať ako z toho vidieka, kde je obrovská 

výstavba, sa ľudia budú presúvať do Košíc, pretože toto v dnešnej dobe nikto nerieši. 

Mestská časť Myslava toto pociťuje, ťaží ju to, pretože cesta smerom od Hyľova je 

hrozná, neschopná a denno-denne cez ňu prejde 5 tis. áut. Preto na výstavbu je potrebné 

pozerať sa aj z globálneho hľadiska, ako to do budúcnosti riešiť, pretože doslova 

predstavuje nálož, ktorá vybuchne.  

 Na záver povedal, že nechce byť ten, čo kritizuje hlava - nehlava, ale je za riešenia, 

pretože starostovia chcú byť nápomocní stavebnému úradu pri ich kvalitných 

rozhodovaniach, preto navrhuje vzájomnú spoluprácu. 

 

p. Dlhý, zástupca MČ Košice – Západ: Predniesol návrh, respektíve odporúčanie, či by 

v záujme zvýšenia informovanosti a následne aj predchádzaniu mnohým 

nedorozumeniam, nebolo dobré začať zverejňovať na webovej stránke rozhodnutia 

o stavebnom konaní,  pokiaľ to legislatíva umožňuje, aby každý občan mesta si to 

mohol pozrieť a sledovať stavebnú aktivitu v jeho najbližšom okolí. Taktiež dávať 

podnety, aby sa predišlo veciam, ktoré je ťažko vrátiť späť. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Obáva sa jedného, že pokiaľ sa 

nezmenia kompetencie a zostane všetko tak, ako je, môžu sa síce zísť, porozprávať sa 

o tom, ale nič sa v tom nezmení, všetko zostane pri starom. Na kompetencie už tlačí dva 

roky.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Reagoval na vznesené pripomienky a za svoju MČ Šaca 

môže povedať a nevie ako je to v iných MČ, ale komunikácia medzi SÚ a mestskou 

časťou Šaca je štandardná, bežná. Možno výhoda spočíva v tom, že sú často aj 

účastníkmi konania. Ak by nebral do úvahy metodický pokyn, nevie, prečo by mestské 

časti nemohli byť účastníkmi konania, veď predsa ak niekto ide stavať rodinný dom, má 

mať určitý vstup. Kto v mestských častiach je správcom komunikácií? Kto má zverené 

pozemky a vystupuje s nimi ako vlastník? Či sú, alebo nie sú účastníkmi konania, 

rozhodnutie sa vydáva, komu sa doručuje a komu je na vedomie. Ako starosta dostáva 

z každého jedného vydaného stavebného rozhodnutia v Šaci kópiu. Je informovaný 

a vie, čo sa v mestskej časti deje. Taktiež každé stavebné rozhodnutie v U.S.Steele, kde 

ministerstvo životného prostredia žiada nielen stanovisko, ale sa vydáva záväzné 

stanovisko k stavbám v katastri U.S.Steelu. Nielen odporúčania.  

 Taktiež uviedol, že aj občania, ktorí chcú vyvinúť stavebnú aktivitu, či už je to výstavba 

plota, prídu na úrad, aby mali vyjadrenie miestnej samosprávy. Nevie, či je to 

povinnosť, ale on sa k vyššie spomenutým stavebným veciam vyjadruje. Mestskej časti 

sa doručujú kolaudačné rozhodnutia, stavebné povolenia a pozvánky na stavebné 

konania. Nevie, či je to tak na základe iniciatívy jedného stavebného úradu, ale možno 

by to mohlo tak byť aj v ostatných mestských častiach. Aby sa takýto postup, s ktorým 

má ako starosta MČ Šaca v súvislosti so stavebnými vecami skúsenosti, aby to bolo aj 

v ostatných, tak, ako o tom hovoril aj kolega p. Hlinka, teda ohľadne predaja 

nehnuteľností. V danom prípade je to zadefinované v Štatúte mesta Košice. Napriek 

vydanému metodickému pokynu Krajským stavebným úradom, mohlo by dôjsť 

k dohode, resp. k takému záveru, aby SÚ posúval informácie starostom na úrad, aby 

boli informovaní, že ak dostal niekto stavebné povolenie na výstavbu rodinného domu, 

nepostaví okolo ešte povedzme ďalšie stavby. 
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p. Hudák, vedúci oddelenia: Snaží sa na celú situáciu pozerať veľmi objektívne. Na pozícii 

vedúceho je rok a niečo a vníma, že problémy v meste sú. Vedenie tohto mesta, p. 

primátor, skutočne chcú vylepšiť spoluprácu mesta so starostami jednotlivých 

mestských častí, nakoľko starosta je tam a má na stole denno-denné problémy. Z toho, 

čo si zapamätal zareaguje teraz a následne si prejde ešte aj záznam z rokovania. To, čo 

bolo povedané starostami vníma tak, že každý má inú skúsenosť, iný názor. Preto by 

bolo vhodné, aby sa spojili a dali podnety dokopy, zosumarizovali ich, aby to bolo typu, 

že sa navrhuje spolupráca so SÚ v tejto oblasti tak a tak. Oni sa na to pozrú, prejdú si to, 

otrasú si to. Hovorí to preto, aby sa to zjednotilo, aby to platilo na všetkých 

pracoviskách SÚ, pretože SÚ v Košiciach je len jeden. To, že platí stavebný zákon a aké 

sú kompetencie, to je každému jasné. Napriek tomu mesto sa svojim spôsobom nebráni 

urobiť nie niečo proti zákonu, ale chcú urobiť niečo také, komunikovať so starostami, 

aby to bolo zmysluplné pre nich, ale aj pre SÚ. Skonštatoval, že táto doba si to vyžaduje  

a je to aj snahou mesta, aby sa pomáhalo. 

 V súvislosti s odznením slova ÚHA uviedol, že ako vedúci oddelenia môže veľmi 

zodpovedne povedať, že referát ÚHA prechádza obdobím a to sa aj domnievajú, že 

činnosť ÚHA treba podstatnej miere skvalitniť. Pracuje sa už na tom, aby tam bolo viac 

profesionálov a verí, že postupom času sa to zlepší a bude to mať aj dôsledok, že sa na 

ÚHA nebude pozerať, že to je niečo, čo je bokom. Momentálne to už ani nie je pravda, 

pretože samotná spolupráca ÚHA a SÚ bola preberaná aj na porade vedenia, kde záver 

je taký, že SÚ bude veľmi úzko s ÚHA spolupracovať pri každej stavbe. Ak v nejakej 

veci nedôjde k súladu medzi týmito dvoma referátmi, prichádza to k nemu na stôl, resp. 

do vedenia. Robí sa to aj kvôli tomu, aby sa vyšlo v ústrety občanom, ktorí v tomto 

meste bývajú. 

 Tak ako povedal, chýba mu zjednotený názor starostov ako by to malo byť a ďalej 

vníma to, že niekedy je to o komunikácii. Každý má iný spôsob komunikácie. Zásadne 

sa domnieva, že mnoho vyslovených problémov sa dá vyriešiť komunikáciou. Uviedol 

príklad, nebol konkrétny, ale uviedol, že MČ Juh istého času si tvrdo vyžadovala 

stanovisko k investičnej akcii a investor a projektant pracovali na tom, aby sa v ústrety 

vyšlo a to aj napriek tomu, že SÚ mohol povedať, že nepotrebuje stanovisko MČ. Ale 

chceli to a preto, pokiaľ bude vo funkcii vedúceho oddelenia výstavby, investícií 

a stavebného úradu, chce, aby to tak bolo, aby to fungovalo týmto spôsobom, lebo 

dôsledok je potom taký, že sa stavajú stavby, ktoré sa nepáčia nikomu. Jedine tomu, kto 

si to postaví. Zároveň si musia uvedomiť to, že je doba aká je a SÚ potrebuje zosúladiť 

investičné aktivity s nejakou estetikou, architektúrou, urbanizmom a je to 

o neskutočných kompromisoch.  

 Pán starosta Gabštúr spomínal zlý stav ciest – komunikácií. Nie je to samozrejme 

problém len SÚ. Komunikácie, ktoré sú mimo teritória Košíc a smerom k obciam, ktoré 

sú od mesta vzdialené pár kilometrov, predstavuje problém, ktorý sa bude musieť riešiť 

na inom poli s vyšším územným celkom, atď.  

 Na záver ako vedúci oddelenia starostom deklaroval, že mesto Košice má záujem 

komunikovať so starostami a chce veci riešiť. A ak starostom vypláva na povrch nejaký 

problém, tak je pre nich plne k dispozícii, taktiež aj Ing. Virbová, vedúca referátu SÚ. 

Uvítajú z ich strany podnety, jeho emailovú adresu k dispozícii majú. Vyzval ich, aby sa 

kľudne ozvali, komunikovali s nimi, pretože k samotným nedorozumeniam dochádza aj 

z nedostatku informácií a že si nepovedia to, čo vedia.  

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Uviedla, že všetky vyslovené problémy starostov veľmi 

dobré pozná. Poznamenala, že starosta p. Petrvalský to povedal veľmi jednoducho 

a pravdivo, že ide o kompetencie. Všetci si veľmi dobre pamätajú na koniec roka 2006, 
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kedy kompetencie týkajúce sa ohlásenia stavebných úprav, udržiavacích prác, oplotenia, 

drobné stavby, atď. odišlo preč a podľa jej názoru to nebolo správne rozhodnutie. 

A v tom dnes vidíme tú najväčšiu prekážku. Bola by však veľmi rada, aby si starostovia 

MČ uvedomili, že stavebník nie je vazal, má svoje právne vedomie a SÚ nemôže nad 

rámec stavebného zákona vyžadovať ani pol stanoviska. Musia si to zrežírovať vo 

vlastnej kuchyni a nemajú právo posielať stavebníka pre vyjadrenia, ak vie, že zo 

zákona nemusia byť. Môžu byť podporné, ale nie záväzné. Uviedla, že pokiaľ si 

starostovia nevyboxujú to, že ich stanoviská budú v zmysle zákona o obecnom zriadení 

pre rozhodovania SÚ záväzné, nepohnú sa z miesta. Tak, ako bolo povedané starostom 

p. Hlinkom, že jedno jediné stanovisko, ktoré bude odchádzať z mesta Košice, je to 

správna myšlienka, ale nesmú to robiť tak, že budú po častiach posielať stavebníkov na 

MČ, na ÚHA. Ďalšou dôležitou vecou je, že musia rozlišovať stále, že účastníkom 

konania mestská časť je len vtedy, ak je vlastníkom susedného pozemku a stavby 

v územnom a stavebnom konaní. V kolaudačnom vôbec nie. Účastníkom konania 

väčšinou je mesto Košice, ktoré má právo, uplatňuje si svoje námietky a pripomienky, 

ale SÚ je viazaný právnym názorom Krajského stavebného úradu a majú rozhodnutia, 

kde ich rozhodnutia zrušujú, kde je jednoznačne napísané, že pokiaľ mesto Košice je 

účastníkom konania a uplatňuje si svoje námietky netýkajúce sa ich subjektívnych 

názorov na ich vlastníctvo, sú pre SÚ irelevantné. S tým na SÚ súhlasiť nemusia, ale 

SÚ je právnym názorom nadriadeného orgánu viazaný. Čiže ak im zrušia rozhodnutie, 

idú do nového prerokovania a ak vyhodnocujú stanovisko mesta, mestskej časti, ÚHA, 

tak ich zotrú pod čiernu zem, že sa tým nemajú čo zaoberať. Mestská časť nemá 

postavenie ani účastníka, ani dotknutého orgánu. Dotknutým orgánom môže byť v tom 

prípade, že je možné zasielať oznámenie o začatí konania, ale stanoviská nemôžu žiadať 

od stavebníka. Mestská časť ich môže doručovať s tým, že v rozhodnutí v odôvodnení 

sa nestretnete s ich vyhodnotením, pretože sa vyhodnocujú len námietky a pripomienky 

účastníkov konania. Pokiaľ niekto z dotknutých orgánov vydá záporné záväzné 

stanovisko, SÚ nemôže vydať rozhodnutie, pokiaľ nedôjde k súladu záväzných 

stanovísk, aby boli jednotné a v takom prípade konania prerušujú.  

 Skonštatovala, že jedinou cestou k posunu vpred bude, ak mestské časti, prípadne mesto 

Košice, to, aby mohli dávať záväzné stanoviská, musí to byť upravené presne v zákone 

v zmysle ktorého paragrafu.  

 Môže povedať, že komunikácia medzi pracoviskami stavebných úradov a jednotlivými 

mestskými časťami je dobrá, starostovia poznajú jednotlivých pracovníkov, ktorí sú 

fundovaní, znalí problematiky, nechcú robiť naprieky, ale taktiež majú nad sebou ľudí 

na KSÚ a nikoho neteší, ak mu zrušia rozhodnutie kvôli tomu, že chcel urobiť dobre. 

Potom je lepšie nič nepísať a dohodnúť sa na stavebnom konaní. Musia si uvedomiť, že 

sú preneseným výkonom štátnej správy. Vie, že je potrebné byť ľudský, pristupovať 

v záujme mesta, ale oni sú tí, ktorí musia dodržiavať zákon, ktorý ich ďalej nepustí. 

Preto je potrebné nájsť nejakú vhodnú formu, aby sa tie stanoviská dostávali na SÚ. 

 

p. Petrenka, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, čo sa stane, ak starosta 

nevydá vôbec stanovisko k predmetnému stavebnému zámeru.  

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Musíme rozlišovať, čo je stavebný zámer a čo je stavebné 

konanie. Pokiaľ je to investičný zámer charakteru, ktorý je posudzovaný podľa vplyvu 

na životné prostredie, vtedy MČ dáva záväzné stanovisko, ktoré vyhodnocuje 

ministerstvo, prípadne Obvodný úrad (OÚ) životného prostredia, ale čo sa týka 

územného alebo stavebného konania, bohužiaľ záväzné stanoviská starostovia 

nevydávajú, pretože majú základný nástroj v rukých, a tým je územný plán. Podľa tých, 
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čo tvorili legislatívu stavebného zákona, ak existuje dopodrobna spracovaný územný 

plán, nie je potrebné, aby sa vydávali záväzné stanoviská.  

 

p. Petrenka, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Neporozumeli sa. Nehovoril 

o záväznom stanovisku, ale o stanovisku starostu ku stavbe, napr. rodinného domu. 

Chcel vedieť čo sa stane, ak starosta na základe požiadavky SÚ nevydá stanovisko, čo 

na to SÚ.  

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Nedeje sa nič, pretože SÚ je prísne viazaný územným 

plánom a stavebným zákonom. Stanovisko starostu nie je záväzné, ani smerné, ani 

orientačné. Ak o stanovisko požiada stavebník, je to v poriadku a tiež, ak starostu osloví 

SÚ, taktiež môže to stanovisko napísať, ale to stanovisko nemá právnu váhu, pokiaľ 

v obci je spracovaný územný plán. Mesto Košice, resp. územie mesta Košice, má 

spracovaný územný plán a tým je Hospodársko-sídelná aglomerácia (HSA), z ktorej sa 

vychádza pokiaľ menšia obec – mestská časť nemá spracovaný územný plán zóny. 

Pokiaľ sú vypracované zóny, tak tie sú tak dopodrobna riešené, že tam nie je kam 

cúvnuť a je to jednoznačné.  

 Čiže na jednoduchú otázku – jednoduchá odpoveď. Nedeje sa nič. Stavebné povolenie, 

územné rozhodnutie je možné vydať.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Podľa neho tu nie je problém komunikačný. Myslí si, 

že starostovia nemajú problém ísť za konkrétnym pracovníkom. V tom nevidí žiadny 

komunikačný problém. V tomto prípade sú alfou a omegou kompetencie. Možno by 

bolo dobre zvážiť otvorenie zákona, hoci už je neskoro, pretože je už v parlamente. 

Upozornil, že na webovej stránke mesta je stále uvedená odvolávka, že pri stavebných 

povinnostiach je potrebné doložiť Žiadosť o záväzné stanovisko MČ. Malo by sa to 

odtiaľ stiahnuť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: O návrhu prenosu kompetencií zo SÚ na mestské časti 

uviedol, že návrh novely zákona č. 50 sa rieši minimálne 6 rokov. Bolo niekoľko 

variant, niekoľko alternatív a boli zapracované aj pripomienky mesta a mestských častí 

a Regionálneho združenia, že v Košiciach budú všetky MČ stavebnými úradmi, alebo 

bude jeden spoločný SÚ, navrhovalo sa 5 SÚ spoločných. Čiže návrhy tam sú dané, ale 

sa nevie, aký bude legislatívny vývoj v parlamente, či bude novela stavebného zákona 

predmetom v roku 2013, či nebude. Momentálne to je na rozhodnutí Národnej rady. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Tu sa hovorí, že mestské časti nie sú dotknutými 

orgánmi. MČ Kavečany dáva záväzné stanovisko a to na základe paragrafov 140a ods. 2 

a 140b. Prečítal znenie paragrafu 140a, kde podľa tohto zákona sú mestské časti 

dotknutými orgánmi a podľa paragrafu 140b, ktorý hovorí o záväznom stanovisku, ich 

vydávajú v MČ Kavečany. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Posledná novela zákona o meste Košice č. 122 hovorí, že 

Štatútom nie je možné preniesť kompetencie na mestské časti.  

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Dala za pravdu, že ustanovením paragrafu 140a ods. 2 

stavebného zákona je mestská časť dotknutým orgánom, ale podľa paragrafu 140b ods. 

1 nemôže vydávať záväzné stanovisko, pretože podľa paragrafu 140b ods. 2 stavebného 

zákona dotknutý orgán je oprávnený uplatňovať požiadavky v rozsahu svojej pôsobnosti 

ustanovenej osobitným predpisom. Vo svojom záväznom stanovisku je povinný vždy 
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uviesť ustanovenie osobitného predpisu, na základe ktorého uplatňuje svoju pôsobnosť. 

To znamená, že starosta nemôže vydať záväzné stanovisko podľa ustanovenia paragrafu 

140, lebo to je stavebný zákon, ale musí mať vo svojom zákone, teda v zákone 

o obecnom zriadení paragrafové ustanovenie, ktoré bude oprávňovať starostu vydávať 

záväzné stanovisko k investičnej činnosti v obci, tak ako to napr. má Regionálny úrad 

verejného zdravotníctva, ktorý má presne vo svojom zákone napísané, že v zmysle toho 

a toho paragrafu vydáva záväzné stanoviská k umiestneniu stavby a ku kolaudácii 

stavby. Čiže tak ako už tu bolo povedané a podotknuté, napriek tomu, že starosta napíše 

záväzné stanovisko a pokiaľ neexistuje právny predpis, ktorý to upravuje a na ktorý sa 

vie odvolať, tak to stanovisko nie je záväzné, ale je to len stanovisko. 

  

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Je pravda, že novela zákona povedala, 

že sa nesmie Štatútom prenášať prenesený výkon štátnej moci. Presne toto sa snažili 

poslanci za SDKÚ v predkladanej novej novele, ktorá sa teraz v parlamente schválila, 

aby sa zrušilo a vynechalo toto ustanovenie práve preto, aby sa odstránila súčasná 

diskriminácia MČ. Bohužiaľ, parlament to zamietol a MČ budú trpieť ďalej. 

 

p. Chovanec, starosta MČ Košice – Lorinčík: Bolo povedané, že záväzným je územný plán. 

Má prípad, kde už sú zabudované inžinierske siete v budúcich komunikáciách, ale 

v troch prípadoch stavebník, ktorý je prvý v rade si postavil rodinný dom a ďalej 

zablokoval ďalšie vybudovanie komunikácie. Bolo by dobré, aby buď zmluvou 

o budúcej zmluve zaviazali stavebníka pre komunikáciu, ktorá je plánovaná. Opýtal sa, 

či SÚ má v rámci verejného záujmu vyvlastniť, alebo prv, ako sa bude vydávať 

stavebné povolenie, aby sa to ošetrilo. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby sa hovorilo nie o konkrétnych prípadoch, ale 

aby sa vyjadrovali všeobecne, čo ich trápi vo vzťahu k SÚ a čo chcú zlepšiť.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Aký je výsledok dnešného spoločného sedenia?  

Ak záver má byť taký, ako povedal p. Hudák, že starostovia majú dať hlavy dokopy 

a niečo napísať, tak takú predstavu nemali, aby nad niečím sedeli a on osobne spisovať 

nič nebude. Malo to byť stretnutie SÚ, kde sa stretnú aj so samotnými vedúcimi 

jednotlivých pracovísk SÚ a kde by sa dohodlo, že sa bude so starostami MČ 

spolupracovať.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Poznamenal, že sa nechceli stretnúť so všetkými vedúcimi 

pracovísk SÚ, pretože dnes je tu prítomná vedúca referátu SÚ p. Ing. Virbová a vedúci 

oddelenia p. Ing. Hudák, pod ktorého referát SÚ spadá. Ohľadne vzťahovh medzi ÚHA 

a SÚ bolo vedúcim oddelenia p. Ing. Hudákom povedané, a jemu osobne o tom hovoril 

aj riaditeľ magistrátu, že došlo k radikálnym prehodnoteniam vzťahu medzi týmito 

dvoma referátmi. Vyriešilo si to vedenie mesta interne. Podnety, resp. námety, ktoré 

boli na Rade starostov starostami vznesené ku vzťahu k SÚ, už sa niektoré realizujú.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Nemôže súhlasiť s kolegami, ktorí hovoria, 

že je zlá spolupráca so SÚ, pretože v jej prípade tomu tak nie je. Myslí si však, že tu ide 

o to, aby nedopadli tak, že tak ako to je v prípade rómskej problematiky a jej dôsledky 

riešia oni, ale príčinu vzniknutého vzťahu by mal riešiť niekto iný. To, že legislatíva ich 

ďalej nepustí, to na Rade starostov nevyriešia dnes, preto navrhuje, aby si povedali, že 

kde a ako budú niečo tlačiť, pretože ak platí to, čo platí, nemá význam ani z jej strany 

hlavou múr prerážať. Je potrebné však si uvedomiť jednu vec, že následky niektorých 
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rozhodnutí SÚ, aj keď sú v súlade so zákonom, tak ich následky, ktoré sa týkajú rôzne, 

či už majetkovo-právnych vzťahov, medziľudských vzťahov, ostávajú visieť na niekom 

inom, ako na tom, ktorý vydal metodický pokyn. Opýtala sa, kto ho podpísal. 

 

 

p. Virbová, vedúca referátu SÚ: Podpísal to JUDr. Martin Petruško. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Skonštatoval, že z dnešného stretnutia sa dozvedel, 

že aj tú minimálnu právomoc, o ktorej si možno mnohí mysleli, že ju majú, že majú 

vydávať záväzné stanovisko k stavbe, tak ho pri tom vydávať nemajú. V tom čase 

starostom nebol, kedy sa všetci starostovia pripravili o všetko, čo súvisí s drobnými 

stavbami. Ako potom môžu rozhodovať o niečom väčšom. Niekto o tom musel 

hlasovať, že ich o to pripravili, možno niektorí kolegovia, ktorí sú aj v súčasnosti 

starostami, boli poslancami. Nevie, aká bola situácia, či sa chceli mestských častí 

zbaviť, či mesto im to chcelo zobrať? V každom prípade súhlas k prekopávkam 

nedávajú, odkontrolovať to nemá kto, lebo mesto nemá ľudí, nedávajú žiadne 

stanoviská k všetkému, čomu sa hovorí drobná stavba a na dnešnom stretnutí zistil, že 

ako starosta je úplne zbytočný aj k výstavbe k rodinného domu. Treba sa zamyslieť 

preto, prečo je ich tu toľko a aké majú právomoci. Taktiež nemôžu nadávať na SÚ, ak 

nie je skutočná opodstatnenosť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Na záver dodal, že starostovia dostali návrh novely 

zákona o meste Košice, ktorý bol spracovaný v tomto roku v marci. Nespomenul si, 

ktorý paragraf tejto novely zákona rieši aj túto pôsobnosť a postavenie mestských častí 

ku vzťahu k stavebným konaniam. Zatiaľ je tento zákon v príprave. Parlament minulý 

týždeň schválil malú novelu zákona. O veľkej novele zákona bude hovoriť v roku 2013. 

Návrh zo strany starostov je predložený a komisia, ktorá vzišla z Rady starostov na 

budúci týždeň započne činnosť do druhej etapy. Oznámi to písomne.  

 Ukončil bod a poďakoval sa p. Ing. Hudákovi, vedúcemu oddelenia a p. Ing. Virbovej, 

vedúcej referátu SÚ za ich účasť na rokovaní.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Bez pripomienok. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei skonštatoval, že program 17. 

rokovania Rady starostov v Košiciach sa vyčerpal a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf  Reštei 

 predseda Rady starostov 
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